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Idrottsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-09-24 § 7  

  

  

   
 

 Tid Tisdagen den 24 september 2019 kl. 17:30 –  
   

 Plats Kristallen, Hantverkargatan 3D 
   

 Justerat Måndagdagen den 30 september 2019 §§ 1-3, 5, 7, 9-12 

Omedelbar justering av §§ 4, 6, 8  tisdagen den 24 

september 

 

 

 

  

Johan Fälldin                                                                  Tobias Johansson  

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Fälldin (C), ordföranden 

Tobias Johansson (V), vice ordföranden   

                 

Bo Sundin (M)   

Hugo Laigar (M) 

Daniele Fava (L)   

Minna Thullberg (MP) 

Nike Örbrink (KD) 

Alexander Ojanne (S) 

Suhur Salahyusuf (S) 

Ulla Sjöbergh (S) 

  

 Tjänstgörande ersättare: 

Lina Hultman (V)                                                                    för Vakant (V)  

 
Ersättare: 

Mikael Sundin (M) 

Karin Franck (M)    

Billy Östh (M) 

Camilla Bergman (L)                                                      

Michaela Kotschack Thurn (MP) 

Elin Larsson (C)                                                                                                                                                                                                         

Nahman Hanna (S)  

Sandra Zuniga Michel (S)                                                                                                                                                                                                                                                      

   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Marina Högland, Peter Ahlström, Sophie Dahlberg, 

nämndsekreterare Marie Norrberg, Susanne Olsson, Robert Sköld samt 

personalföreträdare Hans Eriksson och Malin Appelquist. 
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§ 7 
Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast. Svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/632/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen på 
remissen Stockholms stads handlingsplan för minskad 
spridning av mikroplast 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 september 
2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), Minna 
Thullberg (MP), Daniele Fava (L) och Nike Örbrink (KD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 
Stockholms idrotts- och friluftsliv har en påverkan på miljön 
bland annat genom spridning av mikroplast. Detta sker främst 
genom stadens konstgräsplaner och båtverksamhet. Det är 
viktigt att vi är aktiva för att minska spridningen av mikroplast på 
dessa områden. Eftersom Stockholm är en växande stad med 
stor och ökande efterfrågan både vad gäller träningstider och 
tävlingsverksamhet är konstgräset av stor betydelse för stadens 
möjligheter att möta idrottsrörelsens behov. Dessvärre innehåller 
konstgräsplaner gummi och termoplast som är skadligt om det 
sprids i naturen och i vår närmiljö. Genom att arbeta för 
alternativa material, mer slitstarka material samt genom att 
använda granulatfällor vid exempelvis dagvattenbrunnar kan vi 
minska spridningen av plast och bidra till en giftfri miljö.  
Idrottsförvaltningen har idag bytt 70 procent av sina 
konstgräsplaner till mer miljömedvetna alternativ, vilket är 
mycket positivt. Genom att kontinuerligt pröva alternativa 
material med minimal miljöpåverkan kan vi göra ännu mer för att 
främja och förbättra miljön på och kring Stockholms 
idrottsplatser, samt minska utsläppen av skadliga mikroplaster. 
Vi i den grönblåa konstellationen ställer oss positiva bakom 
handlingsplanen och förvaltningens remissvar samt kommer följa 
nämndens viktiga arbete med denna fråga med stort intresse! 
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Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Vänsterpartiet ser positivt på att Miljöförvaltningen har tagit fram 
en handlingsplan för minskad spridning av mikroplast i enlighet 
med budgeten för 2018. Spridningen av mikroplast i Stockholms 
vatten är ett växande problem som riskerar att ha en negativ  
inverkan på både människa och natur. Förekomsten av 
mikroplast i Stockholms vatten behöver därför motverkas.  
Stockholms stad och berörda förvaltningar behöver följa upp att 
ansvariga för renhållning, parkskötsel och snöröjning följer 
handlingsplanen. Samtliga förfrågningsunderlag och ramavtal 
bör ha skall-krav om att arbetet ska utföras med minimal risk för 
spridning av mikroplast och ansvara för granulathantering och 
uppsamling av mikroplaster. Vidare hade det varit önskvärt om 
handlingsplanen var skarpare i sin skrivning och tog fasta på 
Naturvårdsverkets riktlinjer för förorenad mark. 
 
 
Ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
Socialdemokraterna i idrottsnämnden ser positivt på att 
motverka spridningen av mikroplaster. Vi anser dock att avsnittet 
om konstgräsplaner har en alarmistisk ton och inte förhåller sig 
till den senaste forskningen på området. Handlingsplanens siffror 
om hur mycket av mikroplast som sprids från konstgräsplaner är 
210 kg/plan årligen medan forskning från såväl danska som 
svenska institut visar att utsläppen är några procent av vad man 
tidigare antagit. En konstgräsplan fylls årligen med cirka 2,2 ton 
granulat och tidigare har man antagit att utsläppen av 
mikroplaster varit i den kalibern. Forskningen visar nu att 
utsläppen troligen ligger mellan 2,5 kg och upp till 36 kg per plan 
och år, betydligt lägre än vad som tidigare antagits. Förklaringen 
är kompaktering där granulatet packas in i konstgräsplanen. Det 
är viktigt att den senaste forskningen ligger till grund för de 
beslut och handlingsplaner som staden ska anta. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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